
Is 75% hergebruik niet haalbaar met inzet communicatie? 
Door inwoners te informeren over betere afvalscheiding kan er mogelijk een verhoogd percentage 
worden behaald. We zijn echter 5% verwijderd van de doelstelling die we moeten gaan halen in 2020. 
Dit is best nog een pittige opdracht die niet alleen met communicatie kan worden gerealiseerd. 
Hiervoor zijn nog aanvullende maatregelen nodig om extra prikkels te creëren om de afvalscheiding 
naar een hoger niveau te brengen.  
  
Overzicht tarieven afvalstoffenheffing afgelopen 5 jaar  
 

jaar basistarief Variabele kosten totaal 

2013 € 50 € 92,69 € 142,69 

2014 € 72 € 92,69 € 164,69 

2015 € 70,20 € 80,68 € 150,88 

2016 € 80,40 € 63,66 € 144,06 

2017 € 75,36 € 65,06 € 140,42 

2018 Prognose:€ 95 +  
€ 85 (buitengebied en 
hoogbouw) 

€ 55,26 Ongeveer € 150 + 
€ 140 (buitengebied en 
hoogbouw)  

 
 
Speciale plaatsen inrichten om papier altijd kwijt te kunnen. 
Op dit moment zijn er verenigingen en scholen die op speciale tijden oud papier innemen. Dit gaat via 
brenglocaties of het wordt aan huis opgehaald. De scholen en verenigingen ontvangen hiervoor een 
vergoeding. Een aantal scholen/verenigingen hebben een permanente locatie. Daarnaast kan het 
papier (kosteloos)) gebracht worden naar het milieubrengstation, bij het kringloopbedrijf in Raalte en 
wordt er in de kern Heino een huis aan huis route gereden. Het papier geeft geen stankoverlast zodat 
het langer bewaard kan worden. De enige belemmering is dat opslagruimte beperkt kan zijn.  
Als er andere permanente locaties worden ingericht kan dit wel gevolgen hebben voor de huidige 
inzamelaars aangezien ze te maken kunnen krijgen met minderopbrengsten.  
 
Omgevingsvergunning Ondergronds afvalsysteem nodig? 
Het plaatsen van ondergrondse afvalsystemen is niet omgevingsvergunnings plichtig.  
De locaties waar ondergrondse afvalsystemen (pmd) geplaatst gaan worden, dient te worden 
overlegd met omwonenden om draagvlak te creëren.  
 
OVS (ondergronds verzamel systeem) alleen bij hoogbouw. Waarom? 
De OVS-en voor pmd worden dan alleen bij hoogbouwlocaties geplaatst. De pmd systemen zijn 
bedoeld voor de bewoners van de hoogbouwwoningen die momenteel gebruik maken van de 
speciale zakken. De grondgebonden woningen hebben een eigen mini-container met oranje deksel. 
Dit verandert niet.  
 
Kunnen we weg bij ROVA? 
Op dit moment hebben we een dienstverleningsovereenkomst (DVO) met ROVA waarin diverse 
afspraken en diensten zijn vastgelegd op het gebied van huishoudelijke afvalinzameling. Daarnaast 
zijn we aandeelhouder en ontvangen jaarlijks een dividend uitkering.  
In de DVO staat aangegeven dat we de overeenkomst kunnen ontbinden als er zaken niet 
overeenkomstig de afspraken worden uitgevoerd.  Dit geldt natuurlijk ook andersom voor ROVA.  
Als we buiten de DVO bij de ROVA weg willen zal dit kunnen als overeenkomsten aflopen. Wil je 
binnen de looptijd van de overeenkomstentermijn weg dan moet hiervoor een goed argument worden 
gegeven.  Dit zal dan wel ertoe bijdragen dat we een nieuw samenwerkingsverband moeten zoeken 
waar we ons bij aan kunnen sluiten of we nemen zelf de regie in handen. Dit vraagt een behoorlijke 
omslag en inzet op gebied van arbeid, wet- en regelgeving, aanbesteding e.d.  
Naast bovenstaande overweging is ROVA een belangrijke partner: ze ontwikkelen modellen die door 
gemeenten kunnen worden overgenomen, ROVA heeft een non-profit karakter, ze zijn koploper in 
ons land op afvalgebied, ze zorgen voor goede duurzaamheidsresultaten, de omvang van Rova is 
zodanig dat ze een rol spelen op de afvalmarkt, het belang van Rova is de gemeente en niet anders. 
 
  



Luiers bij gft? 
Er is geen mogelijkheid om luiers aan het gft-afval toe te voegen. Eerder konden de luiers worden 
vergist bij Orgaworld (op een bepaald schaal). Dat is niet meer mogelijk. De afnemers van de 
compost willen geen compost meer verwerken waar mogelijk nog medicijnresten in aanwezig zijn.  
Om dit te voorkomen is Orgaworld helemaal gestopt met deze inzameling.  
Daarnaast zijn er op dit moment geen mogelijkheden om luiers apart te laten verwerken. 
Er wordt landelijk wel gewerkt aan nieuwe initiatieven, maar zijn voorlopig niet voorhanden.  
 
Gft behoefte in buitengebied peilen middels belronde/bezoekronde 
In het buitengebied hebben we ongeveer 2.500 adressen. Als we de behoefte in het buitengebied 
willen peilen is dat behoorlijk arbeidsintensief en heeft niet plaatsgevonden. Daarnaast gaat het 
gedeeltelijk om privacygevoelige informatie. Vanuit het buitengebied komen er nauwelijks verzoeken 
om een gft- container. De inwoners zijn inmiddels gewend om dit te composteren of op een ander 
manier te verwerken. Daarbij komt het voorstel om grof tuinafval kosteloos aan te bieden bij het 
milieubrengstation waar ook inwoners uit het buitengebied gebruik van kunnen maken.  
 
Waarom haast met de aanpassing van de inzameling en waarom niet wachten om bredere 
afweging te maken.  
Uit de cijfers blijkt dat de laatste jaren de inzameling gelijk blijft. Het hergebruikspercentage blijft rond 
70% hangen. Het voorstel wordt gedaan om vervolgstappen te kunnen zetten wat resulteert in een 
hoger duurzaamheidsaspect en een hoger hergebruikspercentagerichting 2020. Het college ziet wel 
mogelijkheden om vervolgstappen te zetten. De nu voorgestelde maatregelen zullen bijdragen aan 
een nog beter afvalscheidingsgedrag.  
 
Pmd frequenter inzamelen 
Het wordt niet geadviseerd om de inzamelingsfrequentie voor pmd  te verhogen.  
Het is van belang dat inwoners de afweging blijven maken of iets in de pmd container thuis hoort. Het 
gaat om de inzameling van verpakkingsafval en niet om ander kunststof materiaal. Hiervoor is ook 
een communicatieplan opgesteld door Rova voor de gemeenten zodat hiervoor meer informatie 
beschikbaar komt voor de inwoners. 
De capaciteit van de container zal voldoende zijn als de materialen los inde container worden 
aangeboden ipv in zakken. De ruimte optimaal benutten: o.a. plat maken drankenkartons, geen loze 
ruimte in de container creëren door gebruik zakken. Ook moet voorkomen worden dat er verkeerde 
materialen worden aangeboden en dat de kosten niet uit de pas gaan lopen in vergelijking met de 
vergoeding die we ontvangen. Meer routes rijden zorgt ook voor meer kosten. De huidige afspraken 
zijn dat de vergoedingen afnemen waardoor we niet adviseren om de frequentie op te hogen. Daarbij 
is er voor grotere gezinnen wel de mogelijkheid om een extra container aan te vragen.  
 
Gft inzamelen bij hoogbouw 
In de hoogbouw ontstaat over het algemeen alleen groente- en fruitafval. Deze hoeveelheid is minder 
dan het gft wat bij grondgebonden woningen vrijkomt.   
Aangezien het groente en fruitafval een bederfelijke fractie is, wat tot stankoverlast kan leiden, is 
eerder besloten om dit niet gescheiden in te zamelen bij de hoogbouw. Dit is ook vastgelegd in de 
Afvalstoffenverordening. 
In enkele gevallen is er wel de vraag gesteld om een mini-container beschikbaar te stellen voor dit 
afval en dan wordt deze ook beschikbaar gesteld. Dit zijn echter uitzonderingen.  
De hoeveelheid die vrijkomen bij de hoogbouw zijn ook zeer gering en zullen geen forse 
verschuivingen laten zien in hergebruiksresultaten. 
 
Textiel bij pmd inzamelen 
Textiel is geen juiste fractie om gezamenlijk met pmd in te zamelen. Dit staat niet in de 
raamovereenkomst die is gesloten. Ook kan dit textiel vervuilen door de overige fracties  waardoor het 
textiel niet kan worden hergebruikt. Dit is geen wenselijke ontwikkeling. Ook is de sorteerder niet 
geschikt om het textiel uit deze fractie te selecteren.   
 
  



Glas en textiel meer scheiden uit restafval halen 
Door afspraken te maken met de textiel inzamelaar bekijken waar de inzameling kan worden 
verbeterd. Daarnaast zal er extra aandacht worden besteed aan de communicatie over de 
verschillende afval/grondstoffenstromen aan de inwoners. 
Door inzet van communicatie en het opwaarderen van inzamelmiddelen kunnen we meer van deze 2 
stromen uit het restafval halen. 
 
Papier in Staphorst werkt goed  
De gemeente Staphorst heeft gekozen voor de mini-container. Daar is in een eerdere stadium 
onderzoek naar gedaan in Heino. Naar aanleiding van deze pilot is er toen niet gekozen voor de mini-
container bij huis(voor oud papier)  en is nu niet meegenomen in deze fase van het voorstel .Hierin 
speelde ook altijd het belang voor inkomstenderving voor scholen en verenigingen een rol. 
Daarnaast speelde het feit dat 4 containers als veel werd ervaren bij huis.  
  
 
  


